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1. BSE - status

Kommissionen gav på ny en status over BSE-situationen, der set fra Kommissionens synspunkt til stadighed kræver 
overvågning og løbende tilpasninger. Man ville overveje behovet for at tilpasse BSE-foranstaltningerne yderligere, herunder 
foranstaltningerne i forhold til får og geder. Det blev oplyst, at de foreløbige britiske forskningsresultater om mulig BSE hos 
får og geder havde været fejlbehæftede, og at der derfor stadigvæk ikke var svar på forholdet mellem scrapie og BSE. 
Kommissionen understregede vigtigheden af, at der fortsat blev forsket i sammenhængen og bl.a. udviklet metoder til 
hurtigtest af scrapie hos får og geder og bedre mulighed for sporbarhed. Med hensyn til situationen i kandidatlandene kunne 
Kommissionen oplyse, at alle ansøgerlandene enten havde indført eller var i gang med at indføre BSE-testprogrammer for 
kvæg.

2. Zoonoser 

Kommissionen præsenterede forslaget til et nyt zoonosedirektiv. Nogle medlemslande, heriblandt Danmark, ønskede et 

langt højere ambitionsniveau og understregede bl.a. behovet for harmonisering på højt niveau. Andre medlemslande 

fandt på den anden side, at en gennemførelse af forslaget ville blive meget dyrt, og at der var behov for en betydelig 

overgangsperiode. Kommissionen fremhævede på den baggrund behovet for en afbalancere t løsning.

3. Plantebeskyttelsesmidler

Kommissionens rapport blev præsenteret og Kommissionen understregede bl.a., at evalueringen var meget 

ressourcekrævende. Man lovede, at evalueringen med den nye fristforlængelse ville være færdig senest i 2008. Flere 

lande gav udtryk for, at rådet af landbrugsministre burde være ressort for behandlingen af rapporten. Formanden 



konkluderede, at rådet af landbrugsministre skulle substansbehandle sagen på mødet i november med h enblik på at 

komme med bidrag til den endelige behandling i rådet af miljøministre i december d.å.

4. Tilsætningsstoffer til foder 

Punktet, der af formandskabet var taget af dagsordenen med henblik på vedtagelse som A-punkt, blev taget op på 
foranledning af visse medlemslande, der udtrykte utilfredshed med Kommissionens forslag. Kommissionen fremhævede, at 
der havde været en 4 års frist til fremsendelse af dokumentation. Denne frist var ikke blevet overholdt og resultatet var 
således, at godkendelsen af tilsætningsstofferne skulle trække s tilbage. Kommissionen havde i den forbindelse ingen 
skønsmæssige beføjelser. Formanden konkluderede, at Kommissionen i henhold til tidsfristen kunne ændre sit forslag inden 
den 26. oktober, hvilket ikke var sandsynligt. I modsat fald ville Kommissionen kunne udstede forordningen, da Rådet ikke 
havde udtalt sig om forslaget.

• Oksekød - markedssituationen

Rådet havde en drøftelse af markedssituationen. Visse delegationer gav udtryk for, at der fortsat var alvorlige 
balanceproblemer i sektoren. Kommissionen kunne, sammen med en række medlemslande, konstatere, at der var grund til 
optimisme, selvom de forskellige mekanismer, herunder destruktionsordningen og den udvidede adgang til intervention ikke 
havde givet så store mængder som forventet. Konklusionen på drøftel sen var, at Rådet på ny skulle drøfte spørgsmålet på 
rådsmødet i november. Kommissionen ville følge situationen tæt og eventuelt fremlægge forslag til yderligere foranstaltninger 
og/eller forlængelse af nuværende foranstaltninger på forvaltningskomiténiveau.

6. Eksportrestitutioner til slagtekvæg

Punktet blev taget af dagsordenen på grund af tidsnød. Punktet vil i stedet blive behandlet på rådsmødet i november.

7. GMO 

Kommissionen præsenterede sine nye forslag om GMO fødevarer og foder samt sporbarhed og mærkning. Delegationerne 
var positive og så bl.a. forslagene som et middel til at give forbrugerne et reelt valg. Der var bred enighed om, at der så 
hurtigt som muligt var behov for klare regler på GMO-området med henblik på at imødegå en udbredt bekymring blandt 
forbrugerne. 

8. Beskyttelse af dyr under transport (A-punkt)

Forslaget blev vedtaget uden debat som A-punkt.

9. Beskyttelse af svin (A-punkt)

Forslaget blev vedtaget uden debat som A-punkt.

10. Klassisk svinepest (A-punkt)

Forslaget blev vedtaget uden debat som A-punkt.

11. Aktionsprogrammer for kontrol (A-punkt)

Forslaget blev vedtaget uden debat som A-punkt.

12. Særlige foranstaltninger i olivenoliesektoren (A-punkt)

Forslaget var ikke på dagsordenen, men forventes vedtaget som A-punkt på et senere rådsmøde.

13. Bananer (A-punkt)

Forslaget var ikke på dagsordenen, men forventes vedtaget som A-punkt på et senere rådsmøde.

Øvrige spørgsmål

Under eventuelt blev det bl.a. konstateret, at der ikke havde været udbrud af mund- og klovsyge i Storbritannien siden 29. 
september 2001. Efter i alt 2030 tilfælde af mund- og klovsyge var der nu håb om, at den største epidemi i Europa i flere år 
nu var stoppet. På en konference 12. – 13. december 2001 arrangeret af formandskabet, Kommissionen, Storbritannien og 
Holland vil man forsøge at sammenfatte de er er, der er indhøstet og drage de nødvendige konklusioner / konsekvenser for 
fremtiden.




